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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Emberi Erőforrások
Minisztériumát vezető miniszterhez

,,Hogyan alakult a dohányzók száma az elmúlt években?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

A dohányzók számának visszaszorítása világszerte kívánatos cél. Magyarországon a felnőttek
28%-a érintett, ezért különösen fontos megfelelő intézkedéseknek a beütemezése. Aki
dohányzik, számos káros tényezőnek és következményes negatív hatásnak, betegségnek teszi
ki magát (szív- és érrendszeri, légúti, gyomor és bélrendszeri megbetegedések esélyét növeli,
valamint káros a magzatokra is). A rendszeresen dohányzóknál a dohányzás szervezetre
gyakorolt hatásai nem kizárólag a nikotin számlájára írhatók, sőt a hosszú távú hatásoknál
nagyobb egészségkárosító szerepe van a belélegzett füst irritáló kátránytartalmának és a CO
kötődésnek, mint a nikotin függőséget okozó hatásának.
Az elmúlt években a rászokást megelőző, leszokást segítő intézkedések minden magyar
számára fontosak, azonban hatékonyságukat nehéz mérni. Csupán azt vizsgálni, hogy hány szál
cigarettát vásárolnak a trafikokban nem feltétlenül tükrözi a valóságot, ugyanis az utóbbi
években nagy népszerűségnek örvend a vágott dohány vásárlása, majd otthoni elkészítése,
valamint a külföldről behozott adózatlan dohánytermékek sem kerülnek bele a számításba.

Mindezekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat, hogy az elmúlt 4 évben (évenkénti bontásban)
hogyan alakult a dohánytermékek (vágott dohányáruval együtt) forgalma
megyénként?
hogyan alakult az alkalmi, a rendszeres és a nem dohányzók száma megyénként?
mennyi beteget regisztráltak légúti, szív- és érrendszeri, gyomor és bélrendszeri
megbetegedéssel, és ezekből mennyien rendszeres vagy alkalmi dohányosok?
mennyien haltak meg dohányzás okozta megbetegedés következtében?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. november 05.
Tisztelettel,

Dr. Lukács László György
országgyűlési képviselő


